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Protokół nr VIII/2011 
z VIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 12 lipca 2011 r. 
 
W VIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Elżbieta 
Zajączkowska-Matejko.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia VIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 12 radnych. Listę obecności 
podpisało 12 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani Danuta Czerwińska – wnoszę o wykreślenie z porządku obrad z bloku 
uchwał punktu nr 16 – projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – w imieniu pani Wójt wnoszę o 
wprowadzenie dwóch projektów uchwał, w sprawie zmiany uchwały nr 
XXXIV/21/2002 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 15 marca 2002 r. w sprawie 
podziału Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej w Pruszczu Gdańskim z 
siedzibą w Łęgowie oraz w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości w 
Cieplewie stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański. Oby dwie uchwały 
zostały przedstawione na posiedzeniu Komisji Budżetu. Wnoszę o dodanie ich do 
bloku uchwał jako punkt 22 i 23.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto jest za przyjęciem zmian do 
porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
VIII sesji Rady Gminy głosowało 11 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto jest za przyjęciem porządku 
obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, za przyjęciem porządku obrad VIII sesji 
Rady Gminy głosowało 11 radnych. 
(Podczas głosowania nieobecny był radny Jan Pawul).  
 
4. Przyjęcie protokołów z VI i VII Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokoły z VI i VII  
Sesji zostały przyjęte. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokółów? 
Jeżeli nie, to stwierdzam, że Protokóły z VI i VII Sesji Rady Gminy zostały przyjęte 
bez uwag. 
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II. Sprawozdanie z działalności Wójta między Sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie, które stanowi zał. 
nr 2 do niniejszego protokołu.  
Pani Wójt przekazała radnym informację, że w poniedziałek 18.07 o godz. 9.00 w 
Urzędzie Gminy odbędzie się spotkanie w sprawie analizy komunikacji gminnej.  
 
III. Zapytania i interpelacje radnych.  
Pan Jerzy Mik – mam pytanie dotyczące budowy kolei metropolitarnej. Wiemy, że 
mocno się w to zaangażowaliśmy razem z miastem Pruszczem Gdańskim, 
wyłożyliśmy bodajże kwoty po 100 tys. zł na wykonanie studium, tymczasem z 
prasy dowiaduję się, że ta inwestycja jest prowadzona prawie że wyłącznie przez 
miasto Pruszcz Gdański, że miasto jest w to bardzo mocno zaangażowane. Ten 
artykuł jest też potwierdzeniem tego co wcześniej mówiłem, że teren przez który 
biegłaby kolej jest dosyć mocno zdewastowany, co oznacza, że będą musiały być 
wyłożone spore nakłady pieniężne. Mnie nie chodzi o to, żeby teraz wszędzie 
mówić, że my też to robimy, ale dla mieszkańców może byłoby lepiej gdyby 
wiedzieli, że to jest wspólne zadanie miasta i gminy, w szczególności, że miasto 
posiada jeden dworzec, który zostanie chyba wyremontowany na koszt państwa w 
ramach remontów linii PKP Warszawa – Gdańsk, a na tym terenie znajdują się trzy 
dworce, które będą wymagały jakiegoś remontu. Więc może warto skontaktować 
się z prasą, żeby rzetelniej informowała. Bo informacja w prasie mówi wprost, że 
miasto Pruszcz Gdański pracuje nad przerzuceniem kolei na razie do Goszyna, a z 
tego co wiem to jest to nasze wspólne przedsięwzięcie i dobrze byłoby te rzeczy 
wyjaśnić.  
Druga rzecz – czy wiemy kiedy nastąpi otwarcie tunelu w Łęgowie, bo tam ciągle 
są problemy z rolnikami i z dojazdem do pól. Nie wiem czy został już urządzony ten 
przejazd przez Cieplewo na teren pól łęgowskich, bo tam były jakieś z tym 
problemy. Rolnicy cały czas zgłaszają problem, że dojazd do pól jest utrudniony i 
chcieliby znać mniej więcej datę oddania tego tunelu.  W ostatnim okresie 
zauważyłem, że mocno się nasiliły prace, więc może rzeczywiście jest szansa, że 
do sierpnia to oddadzą.  
Trzecia rzecz to prędkość na ul. Długiej, o czym już kiedyś mówiliśmy, to jest ulica 
łącząca Łęgowo z Kleszczewkiem. Od kiedy w Kleszczewu nastąpił gwałtowany 
rozwój budownictwa jednorodzinnego, wzrosła też liczba samochodów, które mają 
zwyczaj poruszania się z ogromną prędkością. Grozi to sporym 
niebezpieczeństwem. Wiem, że już mamy skończony projekt budowy chodnika, ten 
chodnik wzdłuż ul. Długiej będzie doprowadzony do granic Pszczółek, jako że nie 
udało nam się dogadać z gminą Pszczółki, żeby to pociągnąć dalej, no ale póki co 
stanowi to duże zagrożenie i nie wiem czy można byłoby zaangażować Straż 
Gminną, czy jest jakaś szansa, żeby tam spowodować ograniczenie tej prędkości? 
W godzinach wyjazdów do pracy i powrotów jest niebezpiecznie iść nawet 
poboczem iść.  
Ostatnia rzecz to sprawa kanalizacji w Żukczynie. Sprawa była już poruszana na 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa. Mieszkańcy zgłaszali bardzo takie szerokie 
projektowanie, które objęło tereny do granic naszej gminy. Już się tym 
zajmowaliśmy, ale myślę, że należałoby do końca wyjaśnić w jakim zakresie w 
przyszłości będziemy robili takie prace. Na spotkaniu Komisji Budżetu pan Wójt 
powiedział, że projektujemy w drogach gminnych, w związku z czym prosiłbym o 
wyjaśnienie, bo wydaje mi się, że to nie są drogi gminne, bo ul. Lipowa i 
przedłużenie ul. Młyńskiej są nadal drogami należącymi do Skarbu Państwa, a 
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miejsce kanalizacji biegnące wzdłuż drogi do Kłodawy, biegnie po gruntach 
prywatnych. Myślę, że należałoby to wyjaśnić. Chciałbym, żeby na spotkaniach z 
mieszkańcami, które mamy cyklicznie, przekazywać rzetelne informacje, jako że 
cała historia z pytaniami dotyczącymi, że tak daleko to robimy, dotyczy tego, że 
skończy się lato, przyjdzie gorsza pogoda, gdzie prace będą utrudnione i być może 
nie zdążą się w tym roku zakończyć. Mieszkańcy na pewno będą prosili o 
spotkanie z wykonawcą, ponieważ mają strasznie dużo zastrzeżeń odnośnie 
jakości prac. Chodzi o to, że jeżeli już zrobi się wykopy, a potem się je zasypuje, a 
wiadomo że ta ziemia musi się uleżeć, ale nie mniej jednak należałoby 
doprowadzić te drogi przez które idzie kanalizacja, do jakiegoś stanu używalności. 
Myśmy już interweniowali z panią Kubską w sprawie dojazdu do takiego 
zabudowania na wzgórzu w stronę ul. Młyńskiej. Po wykonaniu kilku telefonów 
wykonawca poprawił to wszystko, no ale to może nie tak powinno być. Wykonawca 
powinien mieć w nawyku, że jeżeli coś robi  to potem trzeba to jakoś naprawić, 
doprowadzić do używalności. Dlatego prosiłbym o wyjaśnienie jak to jest z 
projektowaniem, czy projektujemy też w drogach Skarbu Państwa i w drogach 
prywatnych?  
Pan Maciej Wysocki – czy gmina dogadała się z Powiatem Gdańskim odnośnie 
okoszeń Szlaku Mennonickiego?  
Pan Zbigniew Demczuk – ponieważ nie ma nikogo ze Starostwa Powiatowego, 
zwracam się do pani Wójt: skończyła się już budowa wioski wiatraków, niestety 
firma zniszczyła chodnik dojazdowy w Dziewięciu Włókach i tak to zostało, tam 
leżą kamienie, tłucznie, tam się nie da jeździć. Co z tego, że jest tam wysypany 
duży tłuczeń, jak nic to nie daje? Mi się wydaje, że skoro firma zniszczyła tę drogę, 
to teraz powinna ją naprawić.  
Druga sprawa – chciałabym wyjaśnić kwestię tego autobusu 112. Prezydent 
Adamowicz na spotkaniu z mieszkańcami w Sobieszewie obiecał, że będzie 
autobus krótki ze względu na to, że jest tam most pontonowy i mieszkańcy mieli 
pretensje, że nie mają możliwości korzystania. Obiecano również, że będzie jeździł 
z większą częstotliwością, a jest wręcz przeciwnie. Teraz mieszkańcy nasi mają 
problem, żeby wsiąść do tego autobusu, bo jak wsiądą mieszkańcy Sobieszewa w 
pierwszej kolejności, to już reszta mieszkańców nie ma możliwości korzystania.  
Proszę również o większą częstotliwość kontroli na ul. Jesionowej. Tam znowu 
zaczął się wzmożony ruch.  
Pan Mariusz Kociński – mam pytanie odnośnie busa 848, który kursuje od roku 
przez Borkowo. Rozmawialiśmy na ten temat, że on wjeżdża do Borkowa, potem 
wyjeżdża i jedzie przez ul. Niepołomicką. Chcielibyśmy to zmienić, a na 
przeszkodzie stoi opinia PKS, ponieważ jest tam odcinek, moim zdaniem, około 50 
-60 m naszej gminnej drogi, która jest wyłożona z płyt, jest tam bardzo wąsko i 
nierówno. Jeżeli to uległoby poprawie, to wtedy ten bus będzie jeździł przez 
Borkowo, będzie zatrzymywał się na bardzo intensywnie zamieszkiwanym osiedlu 
Nowy Horyzont i wyjeżdżał do Gdańska, co nie wpłynie ani na koszty utrzymania 
tej linii przez PKS, nawet uważamy, że będzie krótszą trasę pokonywał, niż tą, 
którą w tej chwili pokonuje. Nie będzie zbierał kilku osób, tylko będzie to dla niego 
bardziej rentowne. Sprawa wisi w powietrzu, więc prosimy, żeby się nią zająć teraz, 
bo od września dzieci pójdą  już do szkoły, a mamy informację, że około 40 dzieci 
będzie chciało dotrzeć do szkoły. Kwestia jest też taka, że oprócz samego busa, 
który obsługuje wszystkich mieszkańców, trzeba będzie się zastanowić czy nie 
uruchomić dowozu do szkoły z Nowego Horyzontu, bo tam jest dystans chyba 
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powyżej 3  czy 4 km, są tam bardzo złe warunki, brak oświetlenia w dużej mierze 
tego odcinka.  
Bardzo więc prosimy o zajęcie się tą sprawą.  
Następna sprawa to kwestia odcinka ul. Ofiar Grudnia przy Nowym Horyzoncie. 
Pani sołtys dokładnie to zreferuje, tam jest kwestia bardzo niebezpiecznego 
miejsca, ponieważ jest to na granicy z Gminą Kolbudy, oni nie są tym w ogóle 
zainteresowani, a jest to miejsce jakby na pograniczu trzech samorządów, chodzi o 
umieszczenie tam oświetlenia.  
Następna kwestia to projekt ul. Różanej. Rada Gminy przesunęła środki na ten 
projekt. Słyszeliśmy, że jednak nie będzie zlecony, a będzie przetarg. Chciałbym 
wiedzieć kiedy ten przetarg będzie ogłoszony, żebyśmy nie zostali z problemem, 
że odłożymy budowę tej drogi o jeszcze następny rok, a mieszkańcy mają tam 
fatalną  sytuację. Jest teraz dobry okres, letni, a tam są teraz bardzo duże dziury i 
są one mocno nieregularne i czy tam nie można byłoby na tym odcinku i ul. 
Różanej i ul. Kwiatowej, chociażby w paru miejscach wysypać tłuczniem albo 
puścić jakąś maszynę. To naprawdę bardzo utrudnia życie mieszkańcom. 
Jest również pytanie ze strony mieszkańców, bo wiemy że trwają prace nad 
koncepcją rozbudowy szkoły w Borkowie, mieszkańcy chcieliby już na etapie 
koncepcji zapoznać jak ona ma wyglądać i proszą o to, żeby też ich poinformować, 
najlepiej na początku września, kiedy już będą jakieś decyzje, żeby zaprezentować 
w formie zebrania wiejskiego, jak ta koncepcja ma wyglądać.  
Ostatnia sprawa, to developerzy w Borkowie, firma Lokum buduje na początku 
Borkowa osiedle mieszkaniowe, to jest kilka szeregowców i oni nagminnie 
przejeżdżają łatwiejszym dojazdem przez ul. Topolową. Mają bezpośredni wjazd 
od ul. Akacjowej. Tutaj już interweniowali mieszkańcy, ja do państwa również 
przesyłałam e-maile, przesyłałam zdjęcia, wiec prosiłbym, żeby państwo w tej 
sprawie interweniowali, żeby przede wszystkim firma usunęła uszkodzenia, które 
spowodowała. Połamali płytki chodnikowe, poniszczyli i tak już kiepski odcinek tej 
drogi.  
Pani Adriana Kubska – mam prośbę o naprawę nawierzchni krótkich odcinków 
przed szkołą i przed przedszkolem w Łęgowie. Myślę, że trzeba byłoby to zrobić 
zanim rozpocznie się rok szkolny. Wiem, że tam będą duże zmiany infrastruktury 
drogowej, szczególnie na terenie szkoły, ale tam w tej chwili powstały ogromne 
dziury i skręcanie w bramę szkolną jest naprawdę bardzo trudne.  
Chciałam jeszcze raz zwrócić uwagę na ul. Zieloną w Łęgowie. To będzie w 
perspektywie dosyć istotna arteria w naszej miejscowości. Ona ma na różnych 
odcinkach różną szerokość, odcinek od ul. Nowej do ul. Topolowej jest 
rzeczywiście szeroki i w perspektywie będzie to bardzo ładna ulica, a mnie 
interesuje ten odcinek dalej, czyli od ul. Topolowej do ul. Leśnej, tam są istotne 
zwężenia, które w przyszłości mogą utrudniać ruch.  
Chciałabym również wiedzieć czy są jakieś zasady, wytyczne, może uchwały 
regulujące działania inwestycyjne w kanalizacji na terenie gminy?  
Przewodniczący Rady Marek Kowalski – sprawa przebudowy drogi wojewódzkiej 
nr 226. Sprawa była już parokrotnie zgłaszana przez panią sołtys, a chodzi o 
odtworzenie wiat przystankowych, które zostały zlikwidowane w trakcie 
przebudowy tej drogi. Przy drodze stały cztery wiaty gminne, w miejscowości 
Jagatowo, Świńcz i Wojanowo, wybudowane ze środków gminy i zarządca drogi w 
trakcie jej przebudowy te wiaty rozebrał i do tej pory nie ma nowych, a minęły już 
dwa lata. Ostateczny termin ich przywrócenia to miał być maj, a jest już połowa 
lipca i dalej nic się nie dzieje w tej sprawie.  
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Proszę również, żeby zwrócić się do zarządcy drogi, konkretnie chodzi o 
skrzyżowanie z drogą w miejscowości Wojanowo w kierunku Rusocina, tam nie ma 
praktycznie możliwości przejścia z Wojanowa na drogę w kierunku do Rusocina.  
 
IV. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Pan Wiesław Zbroiński – zgłaszamy wniosek, do którego radni również powinni 
się przychylić, dotyczy to ostatniej wizyty samorządowców z gminy Świlcza. 
Chcielibyśmy, żeby Rada Gminy podjęła stosowną uchwałę na temat podpisania 
porozumienia z gminą Świlcza. Rozmawialiśmy wszyscy na spotkaniach, kiedy 
złożyli nam wizytę, że oni również chcą coś takiego u sobie wprowadzić, po to 
żeby w szczególności nasze dzieci korzystały z tej wymiany między naszymi 
gminami. Można byłoby na następnej sesji taką uchwałę podjąć.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pani Weronika Chmielowiec – zwracam się w związku ze sprawą fragmentu 
drogi od tabliczki Gdańsk do tabliczki Borkowo, to jest fragment, który jest granicą 
gminy Kolbudy, jest częścią wsi Kowale i to jest taki fragment, gdzie po prawej 
stronie jest łąka i bagno, po lewej stronie nie ma nic, a potem są domki 
jednorodzinne i tam ludzie wracają z przystanku autobusowego, bo nie korzystają 
z naszej komunikacji, tylko z gdańskiej, bo nasza tam nie dojeżdża, w związku z 
tym muszą ten fragment pokonać pieszo. Tam jest bardzo ciemno, zimą jest tam 
strasznie ślisko i dzieci wracające też ze szkół już ponadpodstawowych, to 
rodzice wychodzą po nich na przystanek, bo jest niebezpiecznie. Miałam ostatnio 
kilka interwencji, gdzie ludzie do mnie dzwonią czy autobus będzie zajeżdżał na 
Nowy Horyzont, gdzie jest oczywiste, że nie będzie, no ale co wtedy zrobić z tym 
fragmentem, który jest nie oświetlony i jest niebezpieczny? Ostatnio była taka 
sytuacja, że trzeba było wezwać w to miejsce policję, a jest to trochę taki teren 
niczyi, mieszkańcy dzwonią na policję Gdańska, policja zatrzymuje się przy 
tabliczce Gdańsk i mówi, że nie może interweniować, a nasza tablica Borkowo 
jest ustawiona dalej, nasza policja też interwencji się nie podjęła, także tak 
naprawdę jest to teren niczyi. Bardzo bym prosiła, żeby uregulować tę kwestię. W 
geodezji powiedziano mi, że trwają jakieś rozmowy na temat przekazania tego 
fragmentu albo dla Gdańska albo do nas.  
Pani Jadwiga Burdziuk – korzystając z tego, że jest pan komendant ponawiam 
prośbę, żeby swoim pracownikom tak ustawiał służbę, żeby mogli przyjeżdżać 
bardzo późno wieczorem. W tej chwili trwają wakacje, młodzież wpada na różne 
dziwne pomysły, ostatnio rozciągnęli rury kanalizacyjne przez ulicę Południową i 
kierowca, który jechał tą drogą omal nie stracił życia. Młodzież również urządza 
sobie ogniska i na jednym z nich spalili rury kanalizacyjne. Bardzo proszę, żeby 
ktoś mógł zajechać około godz. 23-24.  
Pan Edward Leszczyński -  trwa jeszcze budowa wiaduktu i korzystamy w 
dalszym ciągu z przejazdu kolejowego, który w tej chwili stał się praktycznie 
niemożliwy do przejechania ze względu na duże ubytki przy wjeździe i wyjeździe, 
a np. chodzą tam matki z dziecięcymi wózkami.  
Wjazd na ul. Lotniczą – tam jest taki kawałek, gdzie jest wymianka. Kiedy była na 
miejscu równiarka, nie zostało to zrobione, dziury zostały, teraz są jeszcze 
większe, więc prosiłbym o wyrównanie tego bardzo krótkiego odcinka, to jest 
około 40-50 m.  
Kończy się budowa wiaduktu, podejrzewam nie znamy jeszcze konkretnego 
terminu kiedy zostanie on oddany do użytku, ale zacznie się rok szkolny, być 
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może autobus będzie już dojeżdżał na drugą stronę Cieplewa, chodzi mi o 
przestawienie przystanku autobusowego. Trzeba będzie zlokalizować miejsce, w 
którym autobus szkolny mógłby zawrócić. Przystanek ten również wymaga 
częściowego remontu, bo dwie szyby się potłukły, jedną ukradli, dwie mam też u 
siebie, zdążyłem je ochronić przed całkowitą dewastacją, więc koszt naprawy 
byłby niewielki.  
Pan Janusz Sampolski – jak będzie dostępna równiarka to proszę pamiętać 
również o nas, gdzie zostało jeszcze 400 m nieutwardzonej drogi.  
Przyłączam się również do wniosku pana Demczuka odnośnie autobusu 112. 
Będę podejmował interwencje do Zakładu Komunikacji Miejskiej dotyczące linii 
112. Z uwagi na to, że mamy autobusy małe, jest duży problem z wejściem do 
autobusu i przejechaniem odcinka od Gdańska do Przejazdowa, więc uważam, 
że na ten moment, okresu letniego, autobus 112 powinien się zatrzymywać 
również u nas. W związku z czym ja podejmę takie interwencje. Proszę również o 
pomoc.  
Do komendanta Straży Gminnej – wiem, że ma pan ograniczoną liczbę 
pracowników aczkolwiek musimy wyeliminować jeżdżących samochodami ludzi z 
ul. Jesionowej. Rozumiem, że ci którzy tam mieszkają jeździć powinni, ale nie 
wszyscy. Byłem świadkiem zachowania policji, który kontrolował osobowy 
samochód, a z tyłu jechał duży, czerwony, ciężarowy samochód, a patrol nawet 
nie zwrócił na niego uwagi.  
Pan Tadeusz Bąkowski – członek rady sołeckiej w Łęgowie – proszono mnie, 
żeby zabrać głos w sprawie ścieżki, która jest planowana od paru lat między ul. 
Jasną i ul. Tczewską, a do tej pory nic się w tej sprawie nie dzieje.  
Druga sprawa to jest prośba mieszkańców, szczególnie młodzieży, żeby w 
okresie letnim, w porze nocnej, kursowały jakieś autobusy do Łęgowa. Nie mają 
oni możliwości dojazdu do domu z różnego rodzaju imprez itd.  
Trzecia sprawa – powstał nowy Ośrodek Kultury w Cieplewie, powstaje nowy 
Dom Pojednania budowany przez ks. proboszcza w Łęgowie, a pozostaje 
świetlica w Łęgowie, której funkcja w przyszłości nie jest jeszcze znana, w 
związku z tym prośba mieszkańców, żeby ona w dalszym ciągu była 
przeznaczona dla nich.  
Pan Zdzisław Czerwiński – jest lato, a ja będę już mówił o zimie. Proszę, żeby 
nie zapomnieć, bo temat się ciągnie od wielu lat, a chodzi o zabezpieczenie 
wąwozu, który jest zimą nieprzejezdny, trzeba postawić siatkę na odcinku 150 m. 
Firmy, które wygrywały przetargi, absolutnie nie dają sobie rady, bo wąwóz po 
jednej i po drugiej stronie uniemożliwia zepchnięcie śniegu. Pomoc daje nam 
firma RolPod. Druga sprawa, pod rozwagę Rady – należałoby postawić tablicę 
przy wjeździe do naszej gminy np. „ Gmina Pruszcz Gdański wita”, ponieważ 
Żuławka leży na pograniczu trzech gmin. Jeżdżąc po Polsce widzę takie tablice, 
uważam, że u nas też należy takową postawić.  
Pan Antoni Byczyński -  nawierzchnia ul. Jesionowej jest w złym stanie. 
Rafineria wiele milionów wydaje finansując różne wydarzenia, choć trochę można 
byłoby wylać asfaltu, żeby doprowadzić drogę do stanu używalności. Okazuje się, 
że jednak można byłoby ten przejazd przygotować, bo on rzeczywiście dopiero 
teraz nadaje się do użytku. Czy ten podjazd będzie teraz jakoś konserwowany, w 
takim sensie, że trzeba tam coś dosypać i zrobić?  
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V. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. upoważnienia Wójta Gminy do zawarcia umowy partnerstwa dla realizacji 
projektu dofinansowanego w ramach Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Projekt uchwały zreferowała M. Maciuk  – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/49/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do zawarcia 
umowy partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
(podczas głosowania nieobecna była radna Danuta Czerwińska) 
 
2. przystąpienia Gminy Pruszcz Gdański do realizacji projektu systemowego 
pn. „ Przyszłość w edukacji – wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 
szkół podstawowych w Gminie Pruszcz Gdański” w ramach programu 
operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013” 
Projekt uchwały zreferowała M. Maciuk  – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/50/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie przystąpienia Gminy Pruszcz Gdański do 
realizacji projektu systemowego pn. „ Przyszłość w edukacji – wyrównywanie 
szans edukacyjnych uczniów szkół podstawowych w Gminie Pruszcz 
Gdański” w ramach programu operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-
2013”. 
 
3. zmiany budżetu Gminy na rok 2011 
Projekt uchwały zreferowała M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Pan Zygmunt Zalewski - pożyczka mieszkaniowa na termoizolację tego budynku 
na ul. Spacerowej 8 to jest 3 700 zł na audyt energetyczny, natomiast na 
wszystkich innych budynkach w Wojanowie, Przejazdowie i w Lęgowie jest połowa 
tej kwoty- dlaczego? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – to jest to o czym już wspomniała pani 
Maciuk, myśmy składali już wniosek o wykonaniu termomodernizacji budynku 
użyteczności publicznej i jesteśmy na liście rezerwowej w RPO i w tych trzech 
zadaniach my aktualizujemy wykonaną już termomodernizację. Ten dokument 
mieliśmy, wymagał on aktualizacji. Doszliśmy do wniosku, że warto wprowadzić 
jeszcze jeden obiekt użyteczności publicznej – OSP Łęgowo i ten audyt jest 



 - 8 - - 

8 

- 

 

wykonywany od początku jako nowy dokument, bo wcześniej go nie posiadaliśmy.  
Pani Adriana Kubska – z czego wynika tak duże niedoszacowanie planu 
wydatków szkoły w Wiślnie?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – to nie jest niedoszacowanie, tylko my 
budujemy szkołę, natomiast nigdy wcześniej nie przewidywaliśmy wydatków na 
wyposażenie, pierwszy raz ta pozycja się pojawia.   
Pan Jerzy Mik – bardzo się cieszę, że pani Wójt podjęła działania i uda się nam 
prawdopodobnie nabyć grunty w Bystrej za 420 tys. zł, a postępowanie jest nader 
trudne, bo mamy znowu trochę więcej własnej ziemi, ale cały czas bym apelował, 
żeby następnie przy pomysłach jak to zagospodarować, żeby uwzględnić to, że to 
jest bardzo cenna ziemia i wtedy pomysły do których być może wrócimy, 
wchodzenia w układy z klubem piłkarskim, żeby bardzo ostrożnie te decyzje 
podejmować. To będzie już 10 ha ziemi w bardzo ładnym miejscu. Apeluję więc o 
bardzo rozsądne podejmowanie decyzji, żeby gmina miała z tego jakiś zysk.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jak państwo wiecie dysponowanie 
mieniem gminnym wybiera się na podstawie uchwał Rady Gminy w związku z 
powyższym Wójt nie jest tu absolutnie upoważniony do dysponowania tego typu 
majątkiem, bez zgody Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/51/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2011.  
 
4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański na lata 
2011-2018 
Projekt uchwały zreferowała M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/52/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański na lata 2011-2018.  
 
5. emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu 
Projekt uchwały zreferowała M. Lica  – Skarbnik Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Pan Zygmunt Zalewski – są tu dwie sprzeczności, raz że nominał i wykup 
obligacji następować będzie po cenie nominalnej we wskazanych terminach, a 
potem „ oprocentowanie obligacji nalicza się od wartości nominalnej i wypłaca w 
okresach półrocznych” – jakie to będzie oprocentowanie? 
Pani Skarbnik Mirosłąwa Lica - wszystko jest opisane, §5 pkt. 1. Jest to WIBOR 
6M, na dzisiaj jest to kwestia ok. 4,7 % plus marża banku, z tym że ta marża nie 
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będzie większa niż 2%, czyli na dzisiaj ok. 7%.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – myśmy już dyskutowali na ten temat na 
komisjach, ale ponieważ nie wszyscy z państwa jesteście członkami komisji, więc 
chciałabym powiedzieć jeszcze kilka zdań. Oczywiście nasuwa się pytanie 
dlaczego akurat obligacje? Jak państwo prześledzicie dzisiaj politykę finansową 
większości samorządów, to generalnie samorządy idą w kierunku obligacji, a nie 
kredytów, chociażby z tego powodu, że przy emisji obligacji gmina nie musi 
wskazywać wydatków. Przy kredycie musielibyśmy bardzo dokładnie określić na co 
chcemy wydatkować środki. Natomiast przy obligacjach my je wykorzystujemy w 
momencie takiej potrzeby na cel, na który potrzebujemy. To co pani Skarbnik 
powiedziała, że emisje będą w miarę potrzeb, kredyt wiąże się też  z bardzo 
dokładną datą spłaty, bo to się zawiera w umowie kredytowej, natomiast obligacje 
dają nam tu pewną elastyczność i w momencie kiedy będziemy posiadali więcej 
wolnych środków, w każdym momencie możemy szybciej je spłacić lub jeżeli 
będzie taka potrzeba, możemy wykorzystać mechanizm „rolowania” czyli 
przesuwać w terminie te spłaty. Także tutaj swoboda dysponowania środkami jest 
zdecydowanie większa. Przy zaciąganiu kredytu obowiązuje nas przetarg, 
natomiast przy obligacjach niekoniecznie, nie mniej jednak zwracamy się do kilku 
banków o przedstawienie oferty, tak żeby wybrać ofertę najkorzystniejszą, 
generalnie możemy tutaj bazować na wysokości prowizji. My już mamy 
doświadczenie, bo jak państwo pamiętacie nasze obligacje były emitowane przez 
jeden z banków, bardzo dobrze nam się współpracowało, nie było żadnych 
problemów i powiem szczerze, że nawet niewielu z nas zauważyło, że te obligacje 
są w obrocie. Także ten instrument finansowy jest w tym momencie 
najwygodniejszym instrumentem dla samorządów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/53/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  
 
6. udzielania dotacji na prace konserwatorskie w kościele p.w. Św. Mikołaja w 
Łęgowie   

Projekt uchwały zreferowała M. Lica  – Skarbnik Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/54/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie 
w kościele p.w. Św. Mikołaja w Łęgowie.  
 

7. wyrażenia zgody na zmianę aktu zawiązania spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością „Eksploatator” 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy.  
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Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/55/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie wyrażenia zgody na zmianę aktu zawiązania 
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością „Eksploatator”. 
 
8. rozpatrzenia skargi skierowanej przez Alicję Radwan 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/56/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie rozpatrzenia skargi skierowanej przez Alicję 
Radwan.  
 
9. zawarcia porozumienia z Komendą Wojewódzką Państwowej Straży 
Pożarnej w Gdańsku dotyczącego przekazania środków pieniężnych na 
Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w celu 
współfinansowania zakupu ciężkiego samochodu ratowniczo- gaśniczego dla 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pruszczu Gdańskim   
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/57/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zawarcia porozumienia z Komendą 
Wojewódzką Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku dotyczącego 
przekazania środków pieniężnych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej w celu współfinansowania zakupu ciężkiego 
samochodu ratowniczo- gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Pruszczu Gdańskim. 
 
10. powołania zespołu do spraw wyboru ławników na kadencję 2012-2015 do 
Sądu Okręgowego w Gdańsku, Sądu Rejonowego Gdańsk – Południe w 
Gdańsku oraz do Sądu Rejonowego Gdańsk – Południe w Gdańsku – Sądu 
Pracy 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
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Pan Mariusz Kociński – państwo będą stanowić ten zespół, tzn. że państwo będą 
opiniować dopiero kandydatury ławników?  
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – my fizycznie musimy sprawdzić czy 
wszystkie dokumenty, które są złożone są zgodne z przepisami. Występujemy też 
do wojewódzkiego komendanta policji z zapytaniem, potem przygotowujemy 
projekt uchwały i państwo nad nim głosują.  
Liczba zgłoszeń w tym roku jest mniejsza niż wymagana liczba ławników. Cztery 
lata temu było trzech kandydatów więcej niż wybierana liczba.  
Na ten czas wydaje się, że te osoby zgłoszone spełniają wszystkie wymogi, ale na 
dzień dzisiejszy brakuje nam 4 osób, a termin już minął. Ogłoszenie widniało na 
naszej stronie internetowej i 30 czerwca termin upłynął.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/58/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie powołania zespołu do spraw wyboru 
ławników na kadencję 2012-2015 do Sądu Okręgowego w Gdańsku, Sądu 
Rejonowego Gdańsk – Południe w Gdańsku oraz do Sądu Rejonowego 
Gdańsk – Południe w Gdańsku – Sądu Pracy. 
 
11. zamiany gruntu stanowiącego własność gminy w Jagatowie na grunt 
stanowiący własność osób fizycznych w Jagatowie 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/59/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zamiany gruntu stanowiącego własność 
gminy w Jagatowie na grunt stanowiący własność osób fizycznych w 
Jagatowie.  
 
12. nabycia w formie darowizny gruntów w Łęgowie na własność Gminy 
Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/60/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie nabycia w formie darowizny gruntów w 
Łęgowie na własność Gminy Pruszcz Gdański. 
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13. nabycia gruntów dz. 360/12 w Łęgowie na własność Gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/61/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie nabycia gruntów dz. 360/12 w Łęgowie na 
własność Gminy Pruszcz Gdański. 
 
14. przeniesienia własności gruntów działki 360/16 i działki 360/4 w Łęgowie 
na rzecz właścicieli lokali mieszkalnych z bonifikatą 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/62/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie przeniesienia własności gruntów działki 
360/16 i działki 360/4 w Łęgowie na rzecz właścicieli lokali mieszkalnych z 
bonifikatą. 
 
15. wprowadzenia zmiany do uchwały nr XIV/137/2007 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 20 grudnia 2007 r. w sprawie przyjęcia „ Programu usuwania 
azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pruszcz Gdański 
na lata 2007-2030” 
Projekt uchwały zreferował M. Przybylski – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie ze zmianami.  
 
Pan Jan Pawul – komisja wnosi o naniesienie poprawki do „ Programu usuwania 
azbestu oraz wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pruszcz Gdański na 
lata 2007-2030” do pkt. 6.6 zamiast wyrażenia :„ Gmina Pruszcz Gdański 
całkowicie sfinansuje koszty” proponuje się „ Gmina Pruszcz Gdański sfinansuje 
koszty zgodnie z regulaminem dotacji”.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem w/w poprawki do projektu uchwały?  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
poprawki do uchwały głosowało 12 osób.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
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uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/63/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwały nr 
XIV/137/2007 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 20 grudnia 2007 r. w 
sprawie przyjęcia „ Programu usuwania azbestu oraz wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Pruszcz Gdański na lata 2007-2030”. 
 
16. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, w zakresie działki 
nr 59/2 w miejscowości Wiślina 
Projekt uchwały zreferował K. Miliński – kierownik GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/64/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie o przystąpieniu do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część 
nizinna A, w zakresie działki nr 59/2 w miejscowości Wiślina.  
 
17. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, w zakresie działki 
nr 1613 w miejscowości Straszyn 
Projekt uchwały zreferował K. Miliński – kierownik GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/65/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie o przystąpieniu do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część 
wyżynna, w zakresie działki nr 1613 w miejscowości Straszyn. 
 
18. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, w zakresie działek 
nr 45/4 i 45/5 w miejscowości Łęgowo 
Projekt uchwały zreferował K. Miliński – kierownik GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/66/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie o przystąpieniu do zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część 
wyżynna, w zakresie działek nr 45/4 i 45/5 w miejscowości Łęgowo. 
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19. o przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, w zakresie działek 
nr 1755 i 67/4 w miejscowości Straszyn; nr 68 w miejscowości Cieplewo; nr 
769,770 i 771 w miejscowości Łęgowo 
Projekt uchwały zreferował K. Miliński – kierownik GPiRG.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr VIII/67/2011 z dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie o 
przystąpieniu do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, w zakresie działek 
nr 1755 i 67/4 w miejscowości Straszyn; nr 68 w miejscowości Cieplewo; nr 
769,770 i 771 w miejscowości Łęgowo. 
( Pan Jerzy Mik i pan Maciej Wysocki byli nieobecni podczas głosowania) 
 
20. wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych na 
terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferowała L. Gitler– pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/68/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków 
i klubów dziecięcych na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
 
21. zawarcia porozumienia w sprawie współpracy w zakresie odprowadzania 
wód opadowych z terenu osiedla Wschód do systemu urządzeń 
melioracyjnych i stacji pomp nr 23 Rokitnica 
Projekt uchwały zreferował M. Rolska – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/69/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie współpracy 
w zakresie odprowadzania wód opadowych z terenu osiedla Wschód do 
systemu urządzeń melioracyjnych i stacji pomp nr 23 Rokitnica.  
 
22. zmiany uchwały nr XXXIV/21/2002 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 15 
marca 2002 r. w sprawie podziału Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki 
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Publicznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w Łęgowie  
Projekt uchwały zreferowała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/71/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/21/2002 Rady 
Gminy Pruszcz Gdański z dnia 15 marca 2002 r. w sprawie podziału Ośrodka 
Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej w Pruszczu Gdańskim z siedzibą w 
Łęgowie. 
 
23. oddania w użytkowanie nieruchomości w Cieplewie stanowiącej własność 
Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały zreferował K. Miliński – kierownik GPiRG. 
 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – ponieważ ta uchwała poprzednia 
wchodzi w życie po 14 dniach od opublikowania w Dzienniku Urzędowym, dlatego 
tu jeszcze używamy siedziby w Łęgowie.  
Pan Jerzy Mik – znam teren, który został wygrodzony, na szczęcie stało się to 
poza tym obszarem zaznaczonym żółtą linią, czy ta następna działka na dole jest 
rolna?  
Pan Krzysztof Miliński – nr 198 to jest cała działka, dalej jest zmiana tylko klasy 
gruntu  
Pan Jerzy Mik – rozumiem, ale tu mamy inaczej zaznaczone?  
Pan Krzysztof Miliński – to jest źle zaznaczone, za mało.   
Pan Jerzy Mik – OKSiR będzie również dysponował ścieżką, to jest szlak pieszy 
łączący Łęgowo z Cieplewem, od strony Łęgowa po lewej stronie jest wydzielona 
już ścieżka i moje pytanie jest takie: czy jak ktoś np. się poślizgnie i coś sobie zrobi 
to czy ośrodek będzie do czegoś zobowiązany? I czy będzie też zobowiązany do 
odśnieżania, utrzymania w porządku tej ścieżki itd. ?  
Czy nie byłoby prościej wydzielić tej ścieżki jako ścieżki publicznej? Lepiej byłoby 
uregulować tę kwestię.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ma pan rację, wydzielimy tą ścieżkę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VIII/70/2011 z 
dnia 12 lipca 2011 r.  w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości w 
Cieplewie stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański. 
 
 
VI. Przedstawienie prezentacji pn. „ Zasób mieszkaniowy Gminy Pruszcz 
Gdański” – ref. K. Kwiatek – pracownik merytoryczny.   
Katarzyna Kwiatek – pracownik merytoryczny Urzędu Gminy przedstawiła 
multimedialną prezentację pt. „ Zasób mieszkaniowy Gminy Pruszcz Gdański”, 
która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w środy, kiedy przyjmuję interesantów, to 
gro osób, to są osoby, które przychodzą w sprawie mieszkań. Jak państwo 
zauważyliście przez poprzednią kadencję i rok jeszcze poprzedniej, dokonaliśmy 
jako gmina, ogromnego wysiłku, bo 31% ogólnego zasobu mieszkań nam przybyło. 
Cały czas jest prowadzona polityka pro mieszkaniowa, ale okazuje się, że tak 
naprawdę to lokale komunalne są studnią bez dna. Ostatnio na spotkaniu w 
sprawie mieszkania, pan jeżdżący pięknym samochodem BMW, pracujący, 
mieszkający w konkubinacie z młodą panią, też pracującą,  zapytał, a wręcz napadł 
na mnie, jak powiedziałam, że jak mieszkanie komunalne nie odpowiada im 
standardem lub wielkością, mogą wziąć kredyt i kupić sobie inne mieszkanie, to 
usłyszałam, że jestem bezczelna i podsuwam różne takie dziwne pomysły.  
Tak jak też pani Kwiatek powiedziała, dziedziczenie jest prawdziwą zmorą, bo bez 
względu na stan majątkowy i sytuację jeśli chodzi o nieruchomości, my nie mamy 
na to wpływu i te mieszkania przechodzą z rąk do rąk, bo nie zdarza się 
praktycznie, żeby ktoś przyszedł i powiedział, że rezygnuje z mieszkania 
komunalnego. Dużym kłopotem jest też dla nas niechęć do zamian. Często też jest 
tak, że propozycja zamiany na mniejsze mieszkanie w tej samej miejscowości 
budzi sprzeciw i np. jedna osoba zajmuje mieszkanie o powierzchni pow. 60 m². 
Ale ona może to robić, bo jeżeli płaci czynsz w granicach ponad 100 zł plus media 
w zależności ile zużyje, to ten koszt tego mieszkania jest relatywnie niski, to nie 
widzi takiej potrzeby ekonomicznej, żeby zamienić takie mieszkanie na mniejsze.  
Zupełnie niezrozumiałe są przepisy, bo część mieszkań użytkowych, tych nowo 
wybudowanych, są mieszkaniami socjalnymi i tam za te nowe mieszkania 
naliczamy czynsz za m² 1,08 zł.  
Spółdzielnie mieszkaniowe, które na bazie wyroków eksmisyjnych uzyskują taki 
wyrok, co niektórzy kierują do nas pisma, że mamy do zagospodarowania jakąś 
rodzinę, a jednocześnie my do tych spółdzielczych mieszkań możemy dopłacać 
dodatki mieszkaniowe. Także te osoby, które my przejmujemy w ramach eksmisji, 
to są osoby, które generalnie nie rokują jakiś dużych nadziei, bo jeżeli mają 
możliwość uzyskania zasiłku i nie przychodzą wypełnić dokumentów, czekając aż 
zadłużenie przekroczy cierpliwość zarządu spółdzielni, to widać jaką my możemy 
mieć potem sytuację. Ostatnia rzecz to jest też budynek przy ul. Starogardzkiej 67. 
Na jednej z ostatnich sesji przedstawiliśmy państwu ekspertyzę, stan i koszty jakie 
odbudowa tego budynku mogłaby pociągnąć za sobą. Czekamy na decyzję i 
stanowisko państwo jako uchwałodawców, żebyście państwo też określili jaki 
kierunek gmina powinna przyjąć. Spotykam się z współwłaścicielami tego budynku 
i powiem szczerze, że te spotkania są coraz trudniejsze i coraz mniej 
merytoryczne, bo ci państwo przychodzą, w milczeniu wysłuchują informacji i 
odchodzą i na tym się to kończy. Jest ekspertyza złożona do nadzoru 
budowlanego, ale nie mniej jednak bardzo państwa proszę, żebyście państwo 
wyrazili swoją opinię. Dzisiaj ta uchwała, która była podejmowana, dotycząca 
zmiany planu zagospodarowania, to tam państwo mieliście kilka lokalizacji w 
gminie, które przewidujemy pod budynki wielorodzinne, a więc mamy taką działkę 
w Straszynie, Przejazdowie, Cieplewie, tak żeby tego nie kumulować, żeby nie 
powstawały ogromne osiedla komunalne czy socjalne, tylko żebyśmy na dzisiaj, 
korzystając z tych działek, które są uzbrojone w 100 %, to budownictwo 
wielorodzinne sukcesywnie realizować.  
Ogromne zadnie przed nami, sądzę że na pewno musimy się przyjrzeć czynszom, 
bo koszty bieżące możemy z tego pokryć, ale tak naprawdę remonty już w bardzo 
nie wielkim zakresie. Ciągle jest takie myślenie, że mieszkanie komunalne za co 
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odpowiada w 100 % gmina, gmina jest zobowiązana utrzymywać i remontować, a 
ktoś ma prawo wystąpić z kolejnym roszczeniem o wymianę okien, drzwi itd. Nawet 
informowanie najemców, że utrzymanie bieżące czyli właśnie malowanie itd. to jest 
po ich stronie, budzi bardzo duże niezadowolenie.  
Będziemy do tego tematu wracali, na pewno będziemy chcieli te czynsze podnieść, 
tym bardziej, że nawet ich podniesienie w granicach 20 % to i tak jesteśmy mniej 
restrykcyjni niż np. miasto Pruszcz Gdański, które ma stawkę 7 zł/m². chcielibyśmy, 
żeby ludzie się zastanowili czy warto płacić czynsz za mieszkanie komunalne czy 
może jednak warto zastanowić się nad kupnem swojego mieszkania, oczywiście 
tam gdzie są możliwości finansowe.  
Kuriozalną sytuacją jest możliwość uzyskania dodatku mieszkaniowego dla 
właścicieli domków jednorodzinnych, bo jeżeli się już posiada tak duży majątek, to 
są inne możliwości. Tutaj jeżeli ktoś nie pracuje i przychodzi po dodatek, 
przedstawia swoje rachunki na utrzymanie domu i my jesteśmy prawnie 
zobowiązani do wypłacenia dodatku mieszkaniowego. Tutaj państwo okazało się 
niezwykle łaskawe.  
Potrzebnych byłoby nam kilka takich lokali, może to źle zabrzmi, których standard 
będzie bardzo niski, bo mieszkania w Będzieszynie, które zostały wybudowane, jak 
państwo widzieliście to są mieszkania socjalne, ale jednocześnie posiadające 
wszystkie media, bo jedyną dolegliwością to jest to, że jest ogrzewanie etażowe, 
więc każdy musi sobie zapewnić opał, natomiast tam są czynsze po 50- 60 zł 
miesięcznie i wielu z tych państwa nie płaci, mimo że otwarcie nam mówi, że 
stawka dzienna za pracę, którą wykonują to np. 50 zł. Ci państwo pracują na 
czarno i mówią nam wprost, że i tak stąd ich nie wyrzucimy. Także tutaj warto 
byłoby się zastanowić, że może dla osób, które nie koniecznie chcą pokrywać te 
koszty związane z mieszkaniem, to może warto skierować ich do mieszkania, gdzie 
będzie studnia z wodą na zewnątrz. Chociaż to też jest takie cofniecie się do 
minionej epoki, ale powiem szczerze, że my nawet nie mamy argumentów. 
Wizytowaliśmy takie mieszkania, dyskusja jest żadna, natomiast kawa, alkohol i 
papierosy są na porządku dziennym.  
Korzystamy też  z noclegowni w okresie jesienno- zimowym, bo osoby, które są 
uznane jako bezdomne nie chcą w okresie letnim poddawać się tym rygorom, które 
obowiązują w noclegowni. W okresie zimy korzystamy z kilku noclegowni, głównie 
bazujemy na mieście Gdańsku, do tej pory nigdy nie mieliśmy kłopotów z 
umieszczeniem takiej osoby.  
Pan Jerzy Mik – to jest odpowiedni moment, bo rozmawiamy o mieszkaniach, więc 
wykorzystam okazję i poruszę temat mieszkania, które niedługo odzyskamy po 
bibliotece w Łęgowie. Są tu trzy osoby z Komisji Mieszkaniowej, pani Wójt, a 
problem dotyczy mieszkanki Łęgowa, która od wielu lat starła się o mieszkanie. 
Faktem jest, że kilka lat temu gmina zaproponowała jej mieszkanie bardzo ładne  w 
Rusocinie, ale z przyczyn naprawdę bardzo istotnych, społecznych, nie żadnej 
fanaberii, ona nie zdecydowała się tam zamieszkać. Jest to osoba całkowicie 
samotna, nie posiadająca rodziny, jest osobą schorowaną, ale póki co radzi sobie, 
ma rentę, dorabia, nie korzysta w ogóle z żadnej pomocy ze strony gminy, chociaż 
wiele osób w jej sytuacji już dawno o tą pomoc by prosiło. Stąd prośba, czy nie 
można byłoby rozważyć podzielenia tego lokalu, bo jest tam 56 m², na dwa małe 
lokale dla osób samotnych, spokojnych, które będą regulowały należności, które 
znajdą się w centrum naszej miejscowości, bo tam jest budynek biblioteki, które nie 
spowodują jego dewastacji. Jeszcze raz zaznaczam, że ta osoba oczekuje na 
mieszkanie od 1994 roku, nie licząc czasu oczekiwania jej babci, która zmarła, ale 
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wtedy jeszcze nie prowadzono w gminie takiej dokładnej ewidencji, to są zaszłości, 
ona ma dowody na to, że od wielu lat się starały, ale z różnych przyczyn go nie 
otrzymały. Po tym co mówiła pani Kwiatek oraz pani Wójt, każdy z nas się 
podpisze pod tym, że my bardzo często opiekujemy się i pomagamy ludziom, 
którzy nie zawsze zasłużyli na tą opiekę i czy nie powinniśmy właśnie tego 
momentu wykorzystać i jakoś załatwić ten problem, bo jeżeli nie otrzyma tego 
mieszkania teraz, to gmina z czasem być może będzie musiała ją umieścić w domu 
opieki społecznej, a tak byłaby w centrum wsi i ludzie tak jak jej pomagali, tak 
pomagaliby nadal.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ja znam tą sprawę, bo ta pani co jakiś 
czas mnie odwiedza. Sprawiła nam duży kłopot tym, że nie przyjęła tej 
proponowanej kawalerki 35 m², pięknej i nowej, położonej w Rusocinie. Dzisiaj jest 
pewien kłopot. Komisja mieszkaniowa na szczęście przejęła na siebie sprawy 
mieszkaniowe, które rozpatruje i mam nadzieję, że podejdzie do tego właściwie.  
 
VII. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – kolej metropolitarna – był przetarg na 
wykonanie studium wykonalności, tak jak wcześniej już państwu powiedziałam, 
będą trzy warianty: szynobus do Pruszcza, Goszyna lub Kartuz. Te warianty 
udzielą nam całego szeregu odpowiedzi. Tak naprawdę my możemy na ten temat 
poważnie rozmawiać po wykonaniu studium wykonalności, bo dzisiaj poruszamy 
się troszeczkę we mgle. Także spokojnie, kontrolujemy to, przy najbliższej okazji 
postaram się, żeby z kolei napisano jak to gmina Pruszcz Gdański, jest wielkim 
orędownikiem tego projektu. Natomiast chcę powiedzieć i tego nie damy sobie 
odebrać, że takie rozwiązanie to jest pomysł, który wyszedł od nas.  
- tunel w Łęgowie – za chwilę powie na ten temat pan Wójt.  
- okoszenie Szlaku Mennonickiego – panie radny, proszę się w Wiślinie i w Bystrej 
zebrać i okoscić ten Szlak. Powiat go nie okosi, bo nie ma pieniędzy. Jak państwo 
widzicie, nasze nieruchomości wyglądają bardzo przyzwoicie, okaszamy boiska, 
drogi, chodniki i z roku na rok wygląda to coraz lepiej. Powiat, z informacji jakie 
uzyskaliśmy, powiedział, że tego nie wykona, dlatego proszę, żebyście państwo 
nam pomogli, żeby nie zatracić tego o co walczyliśmy.  
- zniszczony chodnik w Przejazdowie – przekazaliśmy te informację naszym 
pracownikom merytorycznym, zobaczymy czy tam się zakończyły już te prace, 
prowadzone przez firmy, które przejeżdżały przez ten chodnik.  
- autobus 112 – rozmawialiśmy o nim w przerwie, sprawa jest w trakcie 
wyjaśniania.  
- bus 848 Borkowo – w poniedziałek w gminie będzie bardzo ważne spotkanie – 
przedstawienie analizy komunikacji gminnej. Ja rozumiem tok postępowania 
państwa, bo każdy chciałby jak najwięcej uzyskać dla swojej miejscowości i to jest 
logiczne. ( wypowiedź pana Mariusza Kocińskiego - brak nagrania – wyłączony 
mikrofon).  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – ul. Różana i ul. Kwiatowa – na spotkaniach, które 
odbywały się oficjalnie i nie oficjalnie, pewien pan zawsze mówił, że 120 tys. zł, 
które mieliśmy, to bardzo dużo pieniędzy za projekt i że on to zrobi taniej. On 
oczywiście się nie odezwał, o czym byłem przekonany, bo mówić to jedno, a zrobić 
to drugie. W związku z tym dlatego robimy ten przetarg, dlatego go ogłaszamy. 
Przetarg jest przygotowany, on wyjdzie na dniach.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – natomiast oczywiście były rozmowy z 
projektantami, można było zejść poniżej tej kwoty 14 000 €, ale żeby uniknąć 
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wszelkich dyskusji, komentarzy, że można było jeszcze taniej, przeprowadzamy 
przetarg.  
- zapoznanie mieszkańców z koncepcją szkoły – w tej chwili ciągle uzgadniamy ten 
temat, bo odbywają się spotkania robocze. Nie zrobimy spotkania w czasie 
wakacji, bo będą potem pretensje, że nie było mieszkańców. Natomiast oczywiście 
takie spotkanie zrobimy, na początku roku szkolnego.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – pani Kubska – zniszczona droga przy szkole - 
wracając teraz z Cieplewa pojechałem na ul. Szkolną, są naprzeciwko wjazdu do 
szkoły takie trzy wyrwy wielkości 30 x 30 cm, także mamy większe dziury w gminie. 
One rzeczywiście są we wjeździe do szkoły, wykonawca będzie mógł nam to zrobić 
jak będzie miał asfalt, bo do takich dziurek nikt nie przyjedzie, żeby wrzucić trzy 
łopaty asfaltu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ul. Zielona – wszędzie tam gdzie robimy 
podziały, robimy rezerwę terenu pod poszerzenie drogi. Na Komisji 
odpowiedziałam państwu, że w lewo w kierunku w ul. Nowej, natomiast w prawo w 
kierunku ul. Leśnej, tam też będą dopiero podziały, bo tam są duże działki, które na 
pewno będą dzielone. W związku z tym zawsze przy podziale, w postanowieniu 
wskazujemy wydzielenie pod poszerzenie drogi. Największym kłopotem jest taka 
sytuacja, kiedy już stoi budynek, ogrodzenie i wtedy mieszkańcy nie zawsze 
rozumieją interes ogółu i chcą przesunąć płot.  
- wiaty przystankowe na drodze wojewódzkiej – pan marszałek Świlski zadzwonił 
do mnie kilka dni temu, że dopilnował, że umowa została z wykonawcą podpisana, 
do 31 lipca wiaty będą postawione, przy czym jest to niezwykle dziwny temat, bo 
ciągnie się on już prawie dwa lata.  
- czy są zasady wykonywania inwestycji w gminie – powiem szczerze, że nie 
bardzo sobie wyobrażam ustanowienie takich zasad, dlatego że każda inwestycja 
jest zupełnie inna. My próbowaliśmy nadgonić, a już właściwie nadgoniliśmy,  
oczekiwania mieszkańców związane, jeżeli chodzi o kanalizowanie terenu gminy. 
Na dzisiaj po zakończeniu inwestycji toczących się, ponad 80 % mieszkańców 
będzie objętych kanalizacją. Ponieważ mamy aktualny plan zagospodarowania 
przestrzennego, ponieważ w wielu miejscowościach w których się buduje 
kanalizację dzisiaj, są już gotowe podziały i wiemy, że niebawem rozpocznie się 
tam proces budowania, staramy się maksymalnie najwięcej terenów objąć, żeby do 
tematu już nie wracać. Proszę zobaczyć co się wydarzyło w Jagatowie, gdzie 
zleciliśmy wykonanie kanalizacji i jeszcze nie została ona zaczęta, a już 
realizujemy drugi etap. Z różnych powodów, między innymi dlatego, że ktoś nie 
wyraził zgody na przejście przez swój teren i całe obszary były wyłączone ze 
skanlizowania, ale również dlatego, że już rozpoczęto budowę domów i doszliśmy 
do wniosku, żeby zrobić raz i na jakiś czas zapomnieć o tych sprawach. Teraz 
przejdę do Żukczyna, w planie zagospodarowania Żukczyna 17 ha jest pod 
zabudowę. U skraju tej działki będą biegły dwa kolektory o łącznej długości ponad 
2 km, przy czym jest możliwość podłączenia tego przyszłego osiedla do kanalizacji, 
ale te 17 ha uzbroić to jest koszt kilkuset tysięcy złotych, natomiast ten główny 
kolektor jest wybudowany. Czym się kierował tutaj inwestor? Po pierwsze, w 
Żukczynie dostaliśmy pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
prawie 15 % tej pożyczki jest umarzane, czyli  jakbyście wzięli państwo 300 tys. zł 
kosztu tych kolektorów, to można odliczyć od tego 15 % VAT, który odliczamy – 23 
%. Żukczyn jest na jednym z czołowych miejsc, jeśli chodzi o dofinansowanie z 
PROG-u – 2 mln. zł, czyli de facto te 300 tys. zł, które wydalibyśmy na uzbrojenie, 
gdybyśmy wykonywali to w 100 % z pieniędzy gminy, będzie kosztowało nas może 
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100 tys. zł. i rodzi się pytanie, czy w takiej sytuacji, kiedy dostajemy pieniądze z 
zewnątrz, ten zakres powinien być jak największy czy powinien być mocno 
ograniczony? Druga kwestia, niektórzy spośród państwa rzucali tutaj hasło 
wprowadzenia opłat, no więc wracamy do tematu ewentualnych opłat 
adiacenckich. Mieliśmy też taką sytuację, że niektórzy mieszkańcy chcieli odwołać 
wójta za wprowadzenie tych opłat, bo uważali że zapłacenie 1000 zł czy 2000 zł od 
działki 1000 m² za rozbój w biały dzień, więc tutaj trzeba to rozważyć. Jak 
przeanalizowaliśmy korzyści jakie płyną z tego, że spółka realizuje inwestycje i 
odlicza VAT, to te korzyści są dla gminy zdecydowanie większe niż wprowadzenie 
opłaty adiacenckiej. Także tutaj też chcę powiedzieć, że gdybyśmy chcieli 
wprowadzić opłatę to musielibyśmy znowu zabrać spółce prowadzenie inwestycji, 
bo tylko samorząd może wprowadzić opłatę adiacencką, nie odzyskiwalibyśmy 
VAT – u, a potem przekazywalibyśmy to z powrotem do spółki, czyli de facto 
ponieślibyśmy dużo większe straty. Mało tego, zmiana przepisów, która mówi, że w 
przypadku przekazywania aportu do spółki w postaci majątku, wymaga zapłacenia 
podatku dochodowego od wartości, czyli nie dość że nie odzyskalibyśmy VAT –u, 
to jeszcze byśmy zapłacili podatek od naszego majątku. Naszym celem jest 
uzyskanie jak największej ilości pieniędzy dla gminy i wykonanie największego 
zakresu prac. Jeżeli państwo uważacie, że taki tok myślenia przynosi jakąś szkodę 
dla gminy, jest niewłaściwy, możecie państwo się pochylić nad każdą inwestycją i 
określać zakres inwestowania na terenie gminy.  
Ktoś tutaj mówił z państwa o inwestowaniu w drogach prywatnych – wiem, że tam 
było to również związane z połączeniem nazwisk, więc były dodatkowe emocje. 
Jednak my bardzo dużo naszych inwestycji prowadzimy w drogach prywatnych i 
tutaj nie mamy innej możliwości, bo gdybyśmy chcieli prowadzić tylko przy drogach 
gminnych, to znowu połowa wsi nie byłaby skanalizowana, a przejmowanie z kolei 
tych dróg, pociągnęłoby za sobą ogromne obciążenia finansowe dla gminy. Także 
może to się wydawać, że to jest takie proste i jasne, ale nie jest tak do końca.  
Spółka Eksploatator wykonuje sporo inwestycji w naszym imieniu. Inwestycje są 
generalnie przeglądane, w dużej mierze takim stróżem jest tutaj Rada Nadzorcza, 
szefem Rady jest pan Wójt, świetnie to zdaje egzamin, bo jest to pewne 
przełożenie tematyczne i ogromna kontrola nad Eksploatatorem. Członkiem Rady 
jest również radca prawny Elżbieta Zajączkowska – Matejko oraz jeszcze jedna 
pani mecenas, która kiedyś pracowała w gminie. Apelujemy do państwa, jeśli ktoś 
z państwa chce wejść do Rady Nadzorczej, potrzebne są uprawnienia i zachęcamy 
do tego. Egzamin trzeba zdać w Ministerstwie Skarbu i wtedy można pełnić funkcję 
członka Rady Nadzorczej, wprawdzie u nas korzyści finansowe z tego są znikome, 
natomiast pracy jest bardzo dużo. Byłoby bardzo dobrze, gdyby któryś z państwa 
chciał wejść do tej Rady i przedstawiał tematy, które tam są poruszane przed 
Wysoką Radą.  
- robimy raz w miesiącu spotkania z państwem sołtysami. Zaczęło nam się to 
trochę wymykać spod kontroli. Porozmawiam ze wszystkimi jak będą na spotkaniu, 
bo my jesteśmy do państwa dyspozycji. Ile czasu jest potrzebne, tyle tutaj 
spędzamy i teraz okazuje się, że na te spotkania przychodzi 15 sołtysów, a osoby, 
które nie uczestniczą w tych spotkaniach przychodzą na sesję i zadają pytania.  
Z całym szacunkiem dla pani sołtys z Borkowa, ale nie rozumiem tego co 
powiedziała w sprawie tego oświetlenia. Bo jak ktoś mówi tak oględnie, bez 
konkretnego wskazania, my znamy dobrze gminę, ale prośba taka, że przy tak 
szczegółowych sprawach, zapraszamy do nas, do pracowników merytorycznych, 
wskazać im dokładnie o co chodzi. Proszę o wskazanie konkretnie na mapie o jaki 
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teren chodzi, wtedy można dopiero coś więcej powiedzieć.  
- ścieżka między SKR-em – już odpowiedziałam państwu z Łęgowa, że tam jest 
rozgraniczenie, także tutaj będziemy tę ścieżkę niebawem realizowali.  
- zabezpieczenie wąwozu w Żuławce – chcę powiedzieć, że nawet jeżeli bardzo 
zawieje Żuławkę, to gmina dba o to, żeby tam natychmiast dużo cięższym 
sprzętem ją odśnieżyć i my za to płacimy.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – tunel w Łęgowie- kiedy nastąpi otwarcie – dziś o 
11.00 było przekazanie placu budowy pod budowę drogi w ciągu ul. Przemysłowej 
w Cieplewie. Przez trzy lata trwały rozmowy na różnych szczeblach, żeby wiadukt 
był w Cieplewie i po stronie już części żuławskiej został połączony nową drogą z ul. 
Długą w Cieplewie. Wreszcie to się udało, jest decyzja na rozpoczęcie tej drogi. Po 
18 lipca wykonawca rozpoczyna to zadanie i zgodnie z założeniami, w ciągu 3,5 
miesiąca ma tę drogę zrealizować. Więc jeśli wszystko poszłoby zgodnie z planem 
do końca października droga zostanie oddana do użytku. Wiadukt zaś jest na 
etapie prób i odbioru. W czwartek mamy taki odbiór techniczny, do czwartku mają 
spłynąć dokumenty potrzebne do przekazania ich do Wojewódzkiego Inspektora 
Nadzoru.  W czwartek my się tam spotykamy jako zarządcy dróg, czyli gmina, 
powiat, wykonawca i inwestor. W tej chwili trwają tam ostatnie prace przy 
wylewaniu asfaltu, to rondo do czwartku będzie gotowe. Także wiadukt, jeśli nie 
będzie żadnych przeszkód formalno – prawnych, dopuści go Wojewódzki Inspektor 
Nadzoru, to żniwa już będą się odbywały po tym wiadukcie, a nie przy przejeździe 
szlabanowym zamykanym przez dróżnika.   
Natomiast w Łęgowie jest roczne opóźnienie i jeśli teraz tempo zostałoby 
utrzymane to szacują, że do końca września będzie to skończone, ale to jest takie 
bardzo ostrożne szacowanie i wolałbym, żeby do tej daty się nie przywiązywać.  
Droga dojazdowa do pól z której korzystają rolnicy z Łęgowa - ten układ ulegnie 
modyfikacji, bo teraz wjeżdżając na wiadukt w Cieplewie od razu będzie można 
skręcić w prawo i pojechać tą drogą serwisową do ul. Szkolnej, ale już po stronie 
żuławskiej się włączyć. One wyglądają już bardzo dobrze, samochodem osobowym 
również bez kłopotu można przejechać. Ta droga jest po wale Kłodawki, ale będzie 
już ogólnodostępną drogą, aczkolwiek jest to ogólnie droga technologiczna dla 
kolei.  
Najważniejsza jest dla nas ta droga, gdzie dziś właśnie przekazaliśmy plac 
budowy.  
Pan Mariusz Kociński – wracając do interpelacji, co mam przekazać 
mieszkańcom w sprawie tego odcinka kilku płyt i przejazdu tego autobusu?  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – ja się spotykałem bardzo często z mieszkańcami 
głównie ul. Różanej i ul. Kwiatowej i szczerze mówiąc jak padła ta propozycja do 
budżetu odnośnie robienia tych dwóch ulic, to trochę byłem zdziwiony, że dla 
Borkowa priorytetem są te dwie ulice, a nie ul. Kasztanowa, która pozwoli 
odkorkować i połączyć te osiedla.  
Pan Mariusz Kociński – chodzi o to, że tam jest wykonana kanaliza deszczowa  
nie mamy tam zbiorników retencyjnych. Po co projektować coś co straci ważność?  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – to jest prawda, ale prawdą również jest to, że cały 
czas trwają rozmowy, które nabierają realnych kształtów w sprawie budowy 
zbiornika w Borkowie, a te inwestycje się zazębiają. I teraz zanim zostanie 
wykonana dokumentacja na ul. Różaną i ul. Kwiatową to podejrzewam, że w 
między czasie rozwiążą się sprawy zbiornika i mogłaby być spokojnie ona 
wykonana.  
Pan Mariusz Kociński – ja pytam o 50 m odcinek drogi, gdzie widać inwestycje 
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developera w tej gminie. Kwestia puszczenia busa – od roku prosimy o tą rzecz.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – jest tam od strony boiska ul. Piłkarska, co się 
stanie jeżeli tam powstanie ruch, który zablokuje ten autobus?  
Pan Mariusz Kociński – chciałbym wiedzieć czy możemy coś z tym zrobić przez 
wakacje, bo mieszkańcy uważają, że nie jestem w stanie nic zrobić, żeby tę 
sytuację zmienić i będą chcieli w inny sposób ją rozwiązać, do czego mają prawo.  
Czy można wiec tę drogę poprawić, to może być koszt 15-20 tys. zł?  
Jest to kuriozalna rzecz co się teraz dzieje, bus jedzie pustą trasą, gdzie mógłby 
jechać i zebrać o wiele więcej ludzi. Poza tym matka jadąca z dzieckiem do szkoły, 
a nie posiadająca samochodu musi jechać 1,5 godz. do Gdańska na dół, na Trakt i 
do góry, gdzie tu jest bardzo krótki odcinek.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – przeanalizujemy to finansowo, bo pan 
mówi, że to jest koszt 15-20 tys. zł, ale nie wiadomo jak to będzie w rzeczywistości 
wyglądać i weźmiemy to pod uwagę.  
 
VIII. WOLNE WNIOSKI RADNYCH. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – zdjęliśmy dziś z porządku obrad 
uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości na terenie Gminy Pruszcz 
Gdański, ale nie wycofujemy jej w ogóle. Myślę, że prace nad tą uchwałą powinny 
już teraz się rozpocząć i jest propozycja, żeby do końca lipca państwo radni złożyli 
swoje uwagi do tego regulaminu do Biura Rady i po tym czasie Komisja Rolnictwa 
by się tym zajęła, a następnie skierowalibyśmy ten projekt pod obrady na następnej 
sesji.  
 
Na wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Zygmunta Zalewskiego 
poddano pod głosowanie wniosek w sprawie rozbiórki spalonego budynku w 
Straszynie przy ul. Starogardzkiej 67.  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 11 radnych) za przyjęciem 
wniosku głosowało 10 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu,  Rada Gminy 
przyjęła wniosek w sprawie rozbiórki spalonego budynku w Straszynie i 
upoważnia panią Wójt Magdalenę Kołodziejczak do wykonania rozbiórki 
spalonego budynku w Straszynie.  
 
Pan Jerzy Mik – wybudowaliśmy place zabaw, w Straszynie również. Nie wiem 
czy w Straszynie ogrodzenie też jest 20-25 cm nad ziemią ? Niestety małe psy tam 
wchodzą. Obserwuję to w Łęgowie, podejrzewam, że w każdej miejscowości gdzie 
były budowane, z tych ładnych elementów, to tak jest. Może wstawić tam 
krawężniki, metr bieżący kosztuje tylko 5 zł? Place są brudne, a przecież nie o to 
chodziło. To jest plac wykonany zgodnie z europejskimi normami, a brud jest jak w 
Polsce.  
Pani Adriana Kubska – a propos placu zabaw, ponieważ tam właściwie 90 % 
roślinności jest wyschniętej i może, żebyśmy się na przyszłość pewnych błędów się 
wystrzegali, może w momencie, kiedy ktoś te place urządza, rozumiem , że są to 
pewnie zwiększone koszty, ale może chociaż krótkookresowa, do momentu 
przyjęcia roślin, pielęgnacja ich. Bo właściwie nie potrzebnie sadzimy, kiedy nikt 
tego nie podleje, kiedy one muszą być podlane. Wiadomo, ze potem roślina nie 
wymaga podlewania, to jest oczywiste, ale jest taki okres kiedy musi być 
pielęgnowana. Albo nie sadźmy nic, bo to się mija z celem.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – myślę, że to jest też jakieś wyzwanie dla 
rad sołeckich, sołectw. Proszę pastwa nie jesteśmy w stanie ogarnąć wszystkiego.  
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Jeśli państwo uważacie, że ktoś nie wyniesie wiadra wody i nie podleje tej rośliny, 
to może trzeba wydać na to środki z funduszu sołeckiego?  
My się sami zaplączemy w tym wszystkim. Tych działań na terenie gminy jest 
bardzo dużo, oczywiście możemy nic nie sadzić, nic nie robić, tylko czy o to 
chodzi? Powinniśmy znaleźć jakieś praktyczne rozwiązania.  
 
IX. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że VIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
VIII Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 13.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na IX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu  2011 r.  
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